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INTERVIEW John Coates

John Coates wilde eigenlijk 
promoveren in de flosofe, maar 
bleek door een administratieve fout 
een beurs bemachtigd te hebben 
voor de economische afdeling van 
Cambridge University.  achteraf 
gezien was dit het startschot voor 
zijn carrière op Wall street, waar 
Coates na zijn promotie begon te 
werken bij goldman sachs. Dertien 
jaar later verliet hij als baas van de 

handelsdesk van Deutsche Bank de 
fnanciële wereld om opnieuw de 
studieboeken in te duiken. 
Ditmaal maakte Cambridge geen 
fout, Coates rondde zijn studie neu-
rowetenschappen af en is nu al bijna 
tien jaar verbonden aan de Engelse 
universiteit. De ex-trader publiceert 
regelmatig in vakbladen en zijn boek 
The Hour between Dog and Wolf 
werd een internationale bestseller. 

wIe Is

John Coates

roken zijn mensen, tenminste in het 
Westen, minder gaan roken. Dege-
lijk onderzoek kan uiteindelijk niet 
genegeerd worden.

maar economen staan nIet 
echt te sprIngen om uw on-
derzoek toch?
In de wetenschappelijke wereld 
van beurs en economie staan ze 
niet open voor wetenschap van 
buiten, dat bleek al eerder bij de 
combinatie van psychologie en 
economie, behavioral fnance. Het 
maakt me eigenlijk niks uit, zolang 
de zakenwereld en de medici er-
achter staan is het goed, en dat is 
het geval. Alleen economen zijn 
sceptisch, dat komt door hun con-
servatieve aard.  

welke lessen moeten eco-
nomen dan trekken? 
Een van de meest fundamentele din-
gen die we hebben gevonden is dat 
de mate waarin mensen bereid zijn 
risico te nemen niet stabiel is. Dat is 
vaak wel het uitgangspunt bij mo-
dellen in de economie, maar soms 
ook nog bij psychologie en neuro-
wetenschappen. De gedachte is dat 
je met een bepaalde risicovoorkeur 
geboren bent, en dat dit niet signi-
fcant verandert door de tijd. Ons 

onderzoek laat zien dat dit niet zo 
is, voorkeuren verschuiven en het is 
onze biologie die hiervoor zorgt. 

dat pleIt dus voor IngrIj-
pende aanpassIngen van be-
staande modellen. 
Inderdaad, maar van mij zal het 
niet komen. Ik ben een experi-
mentele wetenschapper en dat 
bevalt me prima. De theoretische 
modellen mogen anderen in el-
kaar draaien. Maar uiteraard blijf ik 
nadenken en onderzoek doen naar 
onze biologie en in hoeverre die 
ons vermogen om rationeel te zijn, 
beïnvloedt.

wat Is uw volgende project? 
Ik hou me nu bezig met gut feelings, 
gevoelens uit de onderbuik zoge-
zegd. Ons vak kijkt steeds meer naar 
hoe goed we eigenlijk zijn, en dan 
met name met het handelen naar 
onze gut feelings. Een van de meest 
interessante ontdekkingen in de fy-
siologie is dat ons onderbuikgevoel 
een echte entiteit is, en geen mythe. 
We zijn gewoon heel erg goed in het 
zien van patronen en het handelen 
hiernaar. We staan niet voor niks bo-
venaan de voedselketen. 

computers gaan het werk 
van beurshandelaren dus 

nIet helemaal overnemen? 
Nee, zeker niet. De handelaren die 
we analyseerden voor ons onder-
zoek, nemen het elke dag op tegen 
de computergestuurde handels-
machines. Er zijn tijden dat hande-
laren bijna geen posities innemen 
en vooral observeren hoe de black 
boxes werken. Komen ze erachter, 
dan verdienen de handelaren ge-
woon geld, vaak ten koste van de 
computerprogramma’s. Het is man 
tegen machine, zoals bij The Ter-
minator. De machines winnen het 
op snelheid, maar ze zullen nooit 
op hun onderbuikgevoel kunnen 
handelen. 

mIst u de actIe op de beurs 
wel eens?
Als onderzoeker moet je analytisch 
zijn, om kunnen gaan met een 
oneindige berg aan informatie en 
goede ingevingen hebben om hy-
potheses op te kunnen stellen. Dat 
moet een beurshandelaar ook al-
lemaal kunnen, dus in die zin is er 
weinig veranderd. Toch ben ik blij 
met mijn overstap. Tijdens mijn stu-
die en de onderzoeken die volgden 
gingen er continue lampjes bran-
den. En niet alleen bij mij, lezers 
mailen me nog altijd: ze begrijpen 
eindelijk wat er al die jaren met hun 
brein gebeurde op de beursvloer.   

hetzelfde werk tegen een 
lager salarIs dus?
In de academische wereld nemen 
ze de uitdrukking a penny for your 
thoughts inderdaad vrij letterlijk. 
Maar het beeld dat handelaren al-
leen voor het geld in de dealing-
room zitten, is onjuist. Vaak is de 
zilvervloot allang binnen, maar blij-
ven handelaren werken omdat ze 
het gewoon leuk vinden. Als han-
delaar ben je aan het sparren met 
de wereld. Je ziet als handelaar via 
nieuwsdiensten informatie uit Ni-
geria tot Oklahoma binnenkomen 
en die moet je flteren, analyseren 
en omzetten in hypotheses. Ik durf 
te beweren dat de fnanciële we-
reld soms eerder weet wat er speelt 
dan de CIA. 

“DE HANDELS-
MACHINES WINNEN  
HET OP SNELHEID, 
MAAR ZE ZULLEN  
NOOIT OP HUN 
ONDERBUIK GEVOEL 
KUNNEN HANDELEN”


